

СОДЕРЖАНИЕ

ПРЕДИСЛОВИЕ	13
--------------------------	----

<i>Ушаков В. А., Барышников В. Н., Адамова Н. Э., Карцов А. С.</i> 180-летие изучения истории Нового и новейшего времени в Санкт-Петербургском университете.	18
---	----

I. НАУЧНЫЕ СТАТЬИ

<i>Сидоренко Л. В.</i> К вопросу о массовых выступлениях в Лондоне во время Славной революции 1688–1689 гг.	67
<i>Гончарова Т. Н.</i> Русская литература в восприятии французских писателей и публицистов (1814–1848).	82
<i>Петрова А. А.</i> Китай на рубеже XIX–XX веков глазами испанского дипломата	97
<i>Романько О. В.</i> Националистические партизанские движения в Юго-Восточной и Восточной Европе (1939–1945): от противостояния оккупантам к гражданской войне.	111
<i>Веригин С. Г.</i> Советско-финляндские дискуссии по вопросу демаркации границы по Московскому мирному договору 12 марта 1940 г. . . .	130
<i>Барышников В. Н.</i> К вопросу о выходе Финляндии из Второй мировой войны: визит финской правительственной делегации в Москву в марте 1944 г. и его значение (по материалам Архива министерства иностранных дел Финляндии)	140
<i>Чепик В. Н.</i> Германский фактор в интеграционной политике Великобритании (1961–1973).	157

II. НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

<i>Котельников К. Д.</i> Глава Рейхсвера генерал Ханс фон Зект и поиски выхода из «версальского капкана».	169
<i>Орав В. А.</i> Выборг — финский город на советской земле	179

III. ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ И ИСТОРИОГРАФИЯ

<i>Каневская Г. И., Массов А. Я.</i> Материалы по истории русской диаспоры в Австралии XIX–XX вв. в архивах и библиотеках пятого континента (по итогам поездки в Австралию в 2015 г).	190
<i>Плешков В. Н., Поздеева М. А., Талья А. Ю., Ушаков В. А.</i> Великие американцы: Франклин, Вашингтон, Джефферсон в работах послевоенных поколений американистов в Ленинграде–Санкт-Петербурге.	209
<i>Danks C.</i> Historians at the heart of the city: Manchester Metropolitan University.	235
<i>Ульянова С. Б.</i> Современная французская историография проблем индустриализации.	249

IV. ИСТОРИЧЕСКАЯ АНТОЛОГИЯ

<i>Ревуненков В. Г.</i> Ошибки Сталина в оценке статьи Энгельса «Внешняя политика русского царизма». Подготовка к публикации и вступительная статья Н. П. Евдокимовой и А. А. Петровой.	266
---	-----

V. РЕЦЕНЗИИ

<i>Стецкевич М. С.</i> Славная революция, Англия и Европа	288
<i>Смолин А. В.</i> Служба в Финляндии во время Первой мировой войны по воспоминаниям русского офицера.	294
<i>Возгрин В. Е.</i> Современная датская историография Холодной войны.	299
<i>Ушаков В. А.</i> Конституции в истории Европы: новейшая публикация по истории Конституционного строительства в Новое и новейшее время.	309

VI. ХРОНИКА

<i>Гончарова Т. Н.</i> Семинар «Фабрика Революции Мишле» в Высшей Нормальной школе (Париж, 23 марта 2016).	325
<i>Михалкова Т. К.</i> Проект «Секреты России» в Хельсинки и Петербурге	332

<i>Калиничев А. А.</i> Аннотация к докторской диссертации «Финны в русском плавильном котле. Приграничная община ингерманландских финнов на переломе 1850–1900». (Университет г. Турку, кафедра Всеобщей истории)	340
Научные конференции, проведенные кафедрой истории Нового и новейшего времени (октябрь 2015 – март 2016 гг.)	342
Защита диссертаций	346
<i>Требования к подаче материалов в журнал</i>	348

CONTENTS

PREFACE	16
----------------------	----

<i>Ushakov V. A., Baryshnikov V. N., Adamova N. E., Kartsov A. S.</i> The 180th anniversary of studies in Modern history at Saint-Petersburg State University.....	18
--	----

I. SCIENTIFIC ARTICLES

<i>Sidorenko L. V.</i> Mass actions in London during the Glorious revolution of 1688–1689.	67
<i>Goncharova T. N.</i> Russian literature in the perception of French writers and publicists (1814–1848).	82
<i>Petrova A. A.</i> China at the turn of 19–20 centuries by the eyes of Spanish diplomat.	97
<i>Romanko O. V.</i> Nationalist partisan movements in Southeast and Eastern Europe (1939–1945): from confrontation to invaders to Civil war.	111
<i>Verigin S. G.</i> Soviet-Finnish discussions on the question of demarcation of the border under the peace treaty of March 12, 1940.	130
<i>Baryshnikov V. N.</i> Finland’s withdrawal from World War II: the visit of the Finnish governmental delegation to Moscow in March 1944, and its importance (on the archival materials of the Ministry of Foreign Affairs of Finland). . .	140
<i>Chepik V. N.</i> The German factor in the British integration policy (1961–1973).	157

II. SCIENTIFIC REPORTS

<i>Kotelnikov K. D.</i> Reichswehr’s chief general Hans von Seeckt and the searches of an exit from the «Versailles trap».	169
<i>Orav V. A.</i> Vyborg as a Finnish city on the Soviet earth.	179

III. CRITICAL STUDY OF SOURCES AND HISTORIOGRAPHY

<i>Kanevskaya G. I., Massov A. Y.</i> Materials on the history of the Russian diaspora in Australia in the 19th and 20th centuries in the archives and libraries of the fifth continent (following a trip to Australia in 2015)	190
<i>Pleshkov V. N., Pozdeeva M. A., Talya A. Y., Ushakov V. A.</i> The Great Americans: Franklin, Washington, Jefferson in the works of post-war generations of Americanists in Leningrad–Saint-Petersburg.	209
<i>Danks C.</i> Historians at the heart of the city: Manchester Metropolitan University.	235
<i>Ulyanova S. B.</i> The modern French historiography of industrialization problems.	249

IV. HISTORICAL ANTHOLOGY

<i>Revunenkov V. G.</i> Stalin's mistakes in the assessment of Engel's article «The foreign policy of Russian tsarism». Preparation for publication and introductory article made by N. P. Evdokimova and A. A. Petrova.	266
--	-----

V. REVIEWS

<i>Stetskevich M. S.</i> Glorious Revolution, England and Europe	288
<i>Smolin A. V.</i> The service in Finland during World War I, according to the memoirs of a Russian officer.	294
<i>Vozgrin V. E.</i> Danish Modern Historiography of the Cold War.	299
<i>Ushakov V. A.</i> Constitutions in the History of Europe: the latest publication on the history of constitutional development in Modern and Contemporary times.	309

VI. CHRONICLE

<i>Goncharova T. N.</i> «Michelet's workshop» seminar: the making of «Histoire de la Révolution française» (École Normale Supérieure, Paris, March 23, 2016).	325
<i>Mikhalkova T. K.</i> The project «Secrets of Russia» in Helsinki and St. Petersburg.	332

<i>Kalinichev A. A.</i> Annotation to the doctoral dissertation «Finns in Russian melting pot. The border community of Ingrian Finns at the turn of 1850–1900» (Turku University, Department of General History)	340
Conferences organized by the Department of Modern and Contemporary History (October 2015 – March 2016)	342
Viva voce examination	346
<i>Requirements for submitting materials to the journal</i>	348